



السياسات الاقتصادية والنقل الجوي  
Economic Policies & Air Transport

تعميم عاجل  
Urgent Circular

**To:** Air Carriers and their agents operating to Kingdom of Saudi Arabia airports.

إلى: الناقلات الجوية ووكلائهم العاملين بمطارات المملكة العربية السعودية.

**Subject:** Allow passengers holding Qatar nationality wishing to perform Hajj to travel to King Abdulaziz International Airport in Jeddah.

الموضوع: السماح للمواطنين القطريين الراغبين في أداء مناسك الحج بالسفر إلى مطار الملك عبدالعزيز الدولي بجدة.

**Reference:**

Telegram of H.E Minister of Hajj and Umrah No. 391203050001 dated 3/12/1439 H.

المرجع: برقية معالي وزير الحج والعمرة رقم ٣٩١٢٠٣٠٥٠٠٠١ وتاريخ ١٤٣٩/١٢/٣ هـ.

**Background:**

Some Airlines denied boarding passengers holding Qatar nationality wishing to perform Hajj this year on their flights to the Kingdom, due to not holding Hajj permits.

نظراً لقيام بعض الناقلات الجوية بعدم قبول المواطنين القطريين الراغبين في أداء مناسك الحج لهذا العام ١٤٣٩ هـ على متن رحلاتها المتجهة إلى المملكة، لعدم حملهم تصاريح الحج.

**Instructions:**

Passengers holding Qatar nationality wishing to perform Hajj shall be accepted to King Abdulaziz International Airport - Jeddah until the 9th of Dhu al-Hijjah, on all airlines, all necessary action will be taken upon their arrival to obtain Hajj permits.

التعليمات: يتم قبول المواطنين القطريين الأشقاء الراغبين في أداء مناسك الحج بالقدوم إلى مطار الملك عبدالعزيز الدولي بجدة حتى يوم التاسع من ذو الحجة على جميع شركات الطيران، على ان يتم استكمال بياناتهم النظامية حال وصولهم الى المطار للحصول على تصريح الحج.  
المرفقات: لا يوجد.

**Attachment(s):** nil.

مساعد الرئيس للسياسات الاقتصادية والنقل الجوي

Assistant President for Economic policies and Air Transport

محمد بن عبيد العتيبي

Mohammad O. Al-Otaibi